содержание / contents

@	ИНТЕРВЬЮ НОМЕРА	
	INTERVIEW	
	А.М. Ширвиндт. РОССИЙСКИЙ ПРЕПОДАВАТЕЛЬ ПРАВА НЕ МОЖЕТ БЫТЬ УВЕРЕН В ПРОЧНОСТИ СВОЕГО ПОЛОЖЕНИЯ	8
	A.M. Shirvindt. PROFESSORS OF LAW IN RUSSIA CANNOT BE SURE OF THE STABILITY OF THEIR POSITION	
	СОБЫТИЕ. КОММЕНТАРИИ ЭКСПЕРТОВ	
	THE EVENT. COMMENTS OF THE EXPERTS	
	СУДЬБА ОСОБЫХ МНЕНИЙ В РОССИИ: НОВЫЙ ПОВОРОТ	19
	Комментарии А. Клишаса, А. Иванова, В. Жуйкова, Л. Головко, В. Яркова, А. Боннера, Е. Кудрявцевой, Н. Роверса, А. Джагаряна, И. Веселова	
	DESTINY OF JUDICIAL DISSENT IN RUSSIA: A NEW TURN	
	Comments by A. Klishas, A. Ivanov, V. Zhuikov, L. Golovko, V. Yarkov, A. Bonner, E. Kudryavtseva, N. Rovers, A. Dzhagaryan, I. Veselov	
	ТЕМА НОМЕРА: ПРЕДСТАВИТЕЛЬСТВО И ОТВЕТСТВЕННОСТЬ ПРЕДСТАВИТЕЛЕЙ	
	TOPIC OF THE ISSUE: REPRESENTATION AND LIABILITY OF REPRESENTATIVES	
	Е.А. Папченкова. ДЕЙСТВИЯ ПОД ЧУЖИМ АККАУНТОМ: ПРИМЕНЕНИЕ НОРМ О ПРЕДСТАВИТЕЛЬСТВЕ В СЕТИ ИНТЕРНЕТ	34
	E.A. Papchenkova. ACTIONS UNDER THIRD PARTY'S ACCOUNT: APPLICATION OF THE RULES FOR REPRESENTATION ON THE INTERNET	

Loaded: 30-10-2025 PMt 20:15:18

	50
Yu.V. Baygusheva. THE CONTRACT OF OBLIGATION BY REPRESENTATIVE	
WITHOUT AUTHORISATION UNTIL THE APPROVAL OF THE PERSON	
REPRESENTED	
Д.В. Борейшо. ОБЗОР ПРАКТИКИ ПРИМЕНЕНИЯ НОРМ	
О ПОЛНОМОЧИЯХ ИЗ ОБСТАНОВКИ	60
D.V. Boreysho. REVIEW OF THE PRACTICE OF APPLICATION	
OF THE ARTICLES ABOUT IMPLIED AUTHORITY	
Е.А. Останина. ИНСТИТУТ ЗАКОННОГО ПРЕДСТАВИТЕЛЬСТВА	
С ТОЧКИ ЗРЕНИЯ ЗАЩИТЫ ГРАЖДАНСКОГО ОБОРОТА	77
E.A. Ostanina. REPRESENTATION OF CHILDREN AND MISSING PERSONS:	
MAKING CONTRACTS STRONG AGAIN	
С.А. Халатов, Н.А. Чудиновская. О ЮРИДИЧЕСКОЙ ОТВЕТСТВЕННОСТИ	
СУДЕБНОГО ПРЕДСТАВИТЕЛЯ	95
S.A. Khalatov, N.A. Chudinovskaya. LEGAL RESPONSIBILITY	
OF A JUDICIAL REPRESENTATIVE	
дискуссионный клуб	
ДИСКУССИОННЫЙ КЛУБ DISCUSSION BOARD	
DISCUSSION BOARD	109
DISCUSSION BOARD И.В. Башлаков-Николаев. НОВЫЙ АНТИКАРТЕЛЬНЫЙ ПАКЕТ	109

содержание / contents



Ш ЮРИДИЧЕСКАЯ ХРОНИКА

LEGAL CHRONICLE

А.Н. Верещагин, В.Б. Румак. УНЫЛАЯ ПОРА

120

Изменения в устройстве Конституционного Суда — Кадровые перестановки в Верховном Суде — Новая волна коронавируса и связанных с ним ограничений — Налог на Google — Санкции и кибервойны — Явление уголовного проступка российскому праву: дубль два — Новое слово в борьбе с корпоративными злоупотреблениями — Религиозный экстремизм как правовой вызов

A.N. Vereshchagin, V.B. Rumak. A MELANCHOLY TIME

Changes in the structure of the Constitutional Court — Staff changes in the Supreme Court — New wave of coronavirus and related restrictions — Tax on Google — Sanctions and cyber-warfare — One more appearance of misdimeanor to Russian law — New word in the fight against corporate abuse — Religious extremism as a legal challenge



ПРЕСС-РЕЛИЗ

PRESS RELEASE

Ежегодная научно-практическая конференция ОКЮР с Конституционным Судом

Российской Федерации «Стандарт доказывания»

129

"Standard of Proof": RCCA Annual Academic and Practical Conference with the Constitutional Court of the Russian Federation

Loaded: 30-10-2025 PMt 20:15:18

3AKOH

<u></u>	ТЕОРИЯ И ПРАКТИКА		
	THEORY AND PRACTICE		
	А.С. Исполинов, О.В. Кадышева. КРИЗИС МЕХАНИЗМА РАЗРЕШЕНИЯ СПОРОВ		
	ВСЕМИРНОЙ ТОРГОВОЙ ОРГАНИЗАЦИИ: В ПОИСКАХ АЛЬТЕРНАТИВ	136	
	A.S. Ispolinov, O.V. Kadysheva. CRISIS IN THE WTO'S DISPUTE SETTLEMENT		
	SYSTEM: LOOKING FOR ALTERNATIVES		
	Л.Н. Старженецкая. НОВОЕ В СПОРАХ О КОНТРОЛИРУЕМОЙ		
	ЗАДОЛЖЕННОСТИ: КАК ПРАВИЛА О КИК И ФПД МОГУТ ВЛИЯТЬ		
	НА ПРИМЕНЕНИЕ СТ. 269 НК РФ?	145	
	L.N. Starzhenetskaya. NEW TRENDS IN THE RUSSIAN TAX DISPUTES		
	ON THIN CAPITALISATION RULES: THE INFLUENCE OF THE CFC RULES		
	AND THE BENEFICIAL OWNERSHIP CONCEPT ON THE APPLICATION		
	OF ARTICLE 269 OF THE RUSSIAN TAX CODE		
(ЗАРУБЕЖНЫЙ ОПЫТ		
	FOREIGN EXPERIENCE		
	О.А. Хазова. К ВОПРОСУ О БРАЧНЫХ ДОГОВОРАХ И БРАЧНЫХ СОГЛАШЕНИЯ	X	
	ЗА РУБЕЖОМ	154	
	O.A. Khazova, MARRIAGE CONTRACTS AND MARITAL AGREEMENTS:		
	FOREIGN EXPERIENCE		
	OTEIGN EXPERIENCE		
	Д.О. Тузов. ПОНЯТИЕ И ИСТОЧНИКИ ПРЕДСТАВИТЕЛЬСТВА		
	В ИТАЛЬЯНСКОМ ГРАЖДАНСКОМ ПРАВЕ	166	
	D.O. Tuzov. CONCEPT AND SOURCES OF REPRESENTATION		

IN ITALIAN CIVIL LAW